

RE: 17805/2025/STATE UNVDA/GERN/ AAO

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

PAIX-TRAVAIL-PATRIE

SOCIÉTÉ DE DÉVELOPPEMENT DE LA
HAUTE VALLÉE DE NOUN

UNVDA

SOCIETE D'ETAT



REPUBLIC OF CAMEROON

PEACE WORK-FATHERLAND

UPPER NUN VALLEY
DEVELOPMENT AUTHORITY

UNVDA

STATE CORPORATION

PROJECT OWNER

*GENERAL MANAGER OF THE UPPER NUN VALLEY
DEVELOPMENT AUTHORITY (UNVDA)*

CONTRACTING AUTHORITY

*GENERAL MANAGER OF THE UPPER NUN VALLEY
DEVELOPMENT AUTHORITY (UNVDA)*

INTERNAL TENDERS BOARD

OF THE UPPER NUN VALLEY DEVELOPMENT AUTHORITY

**OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER IN
EMERGENCY PROCEDURE**

N° 001/ONIT/UNVDA/ITB/2025 OF 09/04/2025

**FOR THE CONSTRUCTION OF ONE (01) BORE HOLE INCLUDING
THE INSTALLATION OF 10M³ WATER TANK AND SOLAR
ENERGY IN UNVDA NDOP**

FINANCING: AUTONOMOUS BUDGET UNVDA

NOMENCLATURE: 225101

FINANCIAL YEAR: 2025

TENDER DOCUMENT

TABLE OF CONTENT

Document N°1: Tender Notice.....	3
Document N° 2: General Regulations of the Invitation to Tender.....	10
Document N° 3: Special Regulations of the Invitation to Tender.....	27
Document N°4: Special Administrative Conditions(SAC).....	34
Document N° 5: Special Technical Conditions (STC).....	46
Document N°6: Schedule of unit prices.....	61
Document N°7: Bill of Quantities and Estimate	66
Document N° 8: Sub-detail of prices	71
Document N° 9: Model Contract	73
Document N° 10: Forms and Models to be used	79
Document N° 11: Forms of preliminary studies	87
Document N° 12: List of first rate banking establishments and financial institutions authorized to issue bonds for Public Contracts	89
Document N°13: Evaluation Grid	91

Document N°1: Tender Notice

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix-Travail-Patrie

Société de Développement de la
Haute Vallée du Noun

UNVDA

Etablissement Public



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace - Work - Fatherland

Upper Nun Valley Development
Authority

UNVDA

Public Establishment

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER IN EMERGENCY PROCEDURE

Nº 001/ONIT/UNVDA/ITB/2025 OF 09 AVR 2025
FOR THE CONSTRUCTION OF ONE (01) BORE HOLE INCLUDING THE
INSTALLATION OF 10M³ INCLUDING THE INSTALLATION OF 10m³ WATER
TANK AND SOLAR ENERGY IN UNVDA NDOP

1. Subject of the invitation to tender

Within the framework of providing potable water to the staff and the population surrounding UNVDA premises, the General Manager of the Upper Nun Valley Development Authority (UNVDA), Contracting Authority, hereby launches an Open National Invitation to Tender for the construction of one (01) Bore Hole including the installation of 10m³ water tank and solar energy in UNVDA Ndop.

2. Consistency of the Works

The nature of works to be carried out within the framework of this tender includes:

- Site selection;
- Drilling works;
- Supply and installation of manual pump;
- Concrete works.

3. Execution deadline

The maximum execution deadline provided for by the Contracting Authority for the execution of the works forming the subject of this invitation to tender is **Three (03) months**.

4. Allotment

The works are made up of a single lot:

- Construction of one (01) Bore Hole including the installation of 10m³ water tank and solar energy in UNVDA Ndop.

5. Estimated cost

The estimated cost of the operation following prior studies stands at: **Twenty five million (25 000 000) CFA Francs Tax Inclusive**.

6. Participation and origin

Participation in this invitation to tender is open to bidders, justifying a proven and verifiable experience in the domain.

7. Financing

Works which form the subject of this invitation to tender shall be financed by the Internal Resources of UNVDA Ndop, Nomenclature: 225101

8. Consultation of the Tender Documents

The Tender file may be consulted during working hours at the **Service of Public Contracts UNVDA**, P.O. Box 25 Ndop, Email: unvdandop@ymail.com, Tel: (237) 691 79 83 72/672 86 14 16, as soon as this notice is published.

9. Acquisition of the Tender File

Bidders can obtain complete tender documents at the **Service of Public Contracts UNVDA**, P.O. Box 25 Ndop, Email: unvdandop@ymail.com, Tel: (237) 691 79 83 72/672 86 14 16 during working hours, Mondays to Fridays as soon as this notice is published upon the payment of a non-refundable sum of **Forty six thousand (46 000) CFA francs**, payable at BICEC, account CAS ARMP N° 97568660001-28.

9. Consultation of the Tender Documents

The Tender file may be consulted during working hours at the **Service of Public Contracts UNVDA**, P.O. Box 25 Ndop, Email: unvdandop@ymail.com, Tel: (237) 691 79 83 72/672 86 14 16, as soon as this notice is published.

10. Submission of Bids

Each bid drafted in English or French in seven (07) copies including the original and six (06) copies marked as such and sealed in an envelope shall be deposited at the **General Secretariat UNVDA** not later than the 14 MAI 2025 at 10 o'clock local time. The sealed envelope should carry the inscription:

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER
N° 01/ONIT/UNVDA/ITB/2025 OF 09 AVR 2025
FOR THE CONSTRUCTION OF ONE (01) BORE HOLE INCLUDING THE
INSTALLATION OF 10M³ WATER TANK AND SOLAR ENERGY IN UNVDA NDOP
"To be opened only during the bids analysis session"

11. Bid bond

Each bidder must include in his administrative documents, a bid bond issued by a first rate-banking establishment approved by the Ministry in charge of finance and whose list is found in document No. 12 of the Tender File, of an amount of **Three hundred and seventy five thousand (375 000) CFA francs** and valid for thirty (30) days beyond the original date set for the validity of bids (90 days).

N.B: *Certified checks will not be accepted.*

12. Admissibility of Tenders

Under pain of rejection, the administrative documents required, must be produced in originals or true copies certified by the issuing service or the competent authority (Senior Divisional Officer, Divisional Officer, services of taxation...) in accordance with the Special Conditions of the tender. They must not be older than three (03) months preceding the original date of submission of bids or must not have been established after the signing of the tender notice. Any incomplete offer in accordance with the prescriptions of this notice and tender file shall be declared inadmissible, especially the absence of a bid bond issued by a first-rate bank approved by the Ministry in charge of Finance.

13. Opening of Bids

The opening of the bids will be in a **single phase**.

The opening of the Administrative documents and the technical and financial offers shall take place on the 14 MAI 2025, at **11:00 am, local time** in the Conference Hall of the UNVDA - Ndop. Only bidders or their duly authorized representatives who have a perfect knowledge of the documents may attend the opening session. Tenderers should note that they remain bound by their tenders for a period of ninety (90) days from the dead line for submission of bids.

14. Qualification criteria

14.1 Eliminary criteria

Administrative Documents:

- a) Absence of a bid bond issued by a first-rate bank approved by the Ministry in charge of Finance;
- b) False declaration or falsified documents;
- c) Absence or non-conformity of an element in the administrative file non-regularized within 48 hours after opening of bids.

Technical bids:

- a) Falsified declaration or falsified documents;
- b) Non obtaining 06 out of 07 essential criteria (except the criterion of references of Contractor);
- c) Have less than **75 % of technical points**.

Financial bids:

- a) Non conformity of tender submission;
- b) Absence of quantified price.

14.2 Essential criteria

The criteria relating to the qualification of bidders could indicatively be on the following:

- | | |
|---|---------|
| - References of the Contractor (02 sub criteria) | YES/NO; |
| - The availability of materials and essential equipment (10 sub criteria) | YES/NO; |
| - Experience of supervisory staff (9 sub criteria) | YES/NO; |
| - Methodology (06 sub criteria) | YES/NO; |
| - Execution planning and schedule (02 sub criteria) | YES/NO; |
| - Mastery of site (02 sub criteria) | YES/NO; |
| - Proof of acceptance of contract conditions (02 sub criteria) | YES/NO |
| - Presentation of the offer (03 sub criteria) | YES/NO. |

Only tenders will at least **75% of technical points** shall be retained for financial evaluation.

15. Award of the contract

The Contracting Authority shall award the contract to the bidder whose bid is deemed to be in compliance essentially with the Tender File and has the required technical and financial capacities to execute the contract satisfactorily, and whose bid will have been evaluated as the lowest.

16. Validity of offers

Bidders will remain committed to their bids for a maximum period of ninety (90) days from the deadline set for the submission of bids.

17. Complementary information

Complementary technical information may be obtained during working hours in the **Service of Public Contracts UNVDA**, P.O. Box 25 Ndop, Email: unvdandop@ymail.com , Tel: (237) 691 79 83 72/672 86 14 16.

Copy:

- ARMP/Bamenda (for publication and filings)
- DDMINMAP/Ngoketunja (For information)
- Chairperson of Internal Tenders Board/UNVDA
- Notice boards.



REPUBLIQUE DU CAMEROUN

Paix-Travail-Patrie

Société de Développement de la
Haute Vallée du Noun

UNVDA

Etablissement Public



REPUBLIC OF CAMEROON

Peace - Work - Fatherland

Upper Nun Valley Development
Authority

UNVDA

Public Establishment

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT EN PROCEDURE D'URGENCE

--- N° 001/AONO/UNVDA/CIPM/2025 DU 09 AVR 2025

**RELATIF AUX TRAVAUX DE CONSTRUCTION D'UN (01) FORAGE Y
COMPRIS L'INSTALLATION D'UN RESERVOIR D'EAU DE 10M³ EQUIPE
D'UNE ENERGIE SOLAIRE A L'UNVDA NDOP.**

1- Objet de l'appel d'offres

Dans le cadre d'effectivement offrir de l'eau potable au personnel de l'UNVDA et à la population environnante, le Directeur Général de la Société de Développement de la Haute Vallée de Noun (UNVDA), Autorité Contractante, lance un Appel d'Offres National Ouvert pour les travaux de Construction d'un (01) Forage y compris l'installation d'un réservoir d'eau de 10m³ équipé d'une énergie solaire à l'UNVDA Ndop.

2- Consistance des prestations

Les prestations, objet du présent Appel d'Offres comprennent:

- Choix du site;
- Travaux de forage;
- Fourniture et installation de la pompe manuelle;
- Travaux en béton armé.

3- Délais d'exécution

Le délai maximum prévu par le Maître d'ouvrage pour l'exécution des travaux, objet du présent appel d'offres est de **Trois (03) mois**.

4- Allotissement

Les prestations, objet du présent Appel d'Offres, sont regroupées en **un seul lot**:

- Construction d'un (01) Forage y compris l'installation d'un réservoir d'eau de 10m³ équipé d'une énergie solaire.

5- Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel de l'opération à l'issue des études est de: **Vingt-cinq millions (25 000 000) Francs CFA TTC**.

6-Participation et origine

La participation au présent Appel d'Offres est ouverte aux soumissionnaires intéressés, justifiant d'une expérience avérée et vérifiable dans le domaine.

7-Financement

Les travaux, objet du présent Appel d'Offres National Ouvert sont financés par les Ressources Internes de l'UNVDA Ndop, Nomenclature: 225101.

8- Consultation du Dossier d'Appel d'Offres

Le Dossier d'appel d'offres peut être consulté aux heures ouvrables au **Service des Marchés Publics de l'UNVDA, BP 25 Ndop, téléphone 237 691 798 318/672 86 14 16**, dès publication du présent avis.

9- Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres

Le Dossier d'appel d'offres peut être retiré aux heures ouvrables au **Service des Marchés Publics de l'UNVDA, BP 25 Ndop, téléphone 237 691 798 318/672 86 14 16** dès publication du présent avis contre versement d'une somme non remboursable de **Quarante-six mille (46 000) Francs CFA** payable à la BICEC sur le compte CAS ARMP N° 97568660001-28.

10- Remise des offres

Chaque offre, rédigée **en anglais ou en français**, en sept (07) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies marqués comme tels, devront parvenir au **Secrétariat Général de l'UNVDA** au plus tard le **14 MAI 2025 à 10 heures, heure locale** avec la mention:

APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT
- - - - N° 01/AONO/UNVDA/CIPM/2025 DU 09 AVR 2025
RELATIF AUX TRAVAUX DE CONSTRUCTION D'UN (01) FORAGE Y COMPRIS
L'INSTALLATION D'UN RESERVOIR D'EAU DE 10M³ EQUIPE D'UNE ENERGIE
SOLAIRE A L'UNVDA NDOP.

«A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement»

11- Cautionnement provisoire

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission établie par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des finances et dont la liste figure dans la pièce 11 du DAO valable pendant trente (30) jours au-delà de la date limite de validité des offres d'un montant de **Trois cent soixante-quinze mille (375 000) francs CFA**.

La caution doit être valable pendant trente (30) jours au-delà de la date de validité des offres qui est de quatre-vingt-dix (90) jours.

N.B: Les chèques certifiés ne seront pas acceptés.

12- Recevabilité des offres

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité compétente (Préfet, Sous-préfet,...), conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres.

Elles doivent dater de moins de trois (03) mois précédant la date originale de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'Avis d'Appel d'Offres.

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des Finances.

13- Ouverture des plis

L'ouverture des offres se fera en **un temps**.

L'ouverture des pièces Administratives et des offres techniques et financières aura lieu le **14 MAI 2025 à 11 heures, heure locale** à la salle de conférences de l'UNVDA-Ndop par la Commission Interne de Passation des Marchés.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix dûment mandatée.

14. Critères d'évaluation

14.1- Critères éliminatoires

Pièces administratives:

- a) Absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des Finances;
- b) Pièce falsifiée ou non authentique ;
- c) Absence ou non-conformité d'une pièce dans le dossier administratif non régularisée dans les 48 heures après l'ouverture des offres.

Offre technique :

- a) Fausse déclaration, documents falsifiés;
- b) Non obtention de 06 critères essentiels sur 07;
- c) Note technique inférieure à **75%**.

Offre financière :

- a) Soumission non conforme;
- b) Absence de prix quantifié.

14.2- Critères essentiels

L'évaluation des offres techniques sera faite suivant le système binaire (**OUI/NON**) sur la base des critères essentiels ci-dessous :

- | | |
|---|----------|
| - Références de l'entrepreneur (02 sous-critères) | OUI/NON; |
| - Disponibilité des matériels des équipements essentiels (10 sous-critères) | OUI/NON; |
| - Expérience du personnel (9 sous-critères) | OUI/NON; |
| - Méthodologie (06 sous-critères) | OUI/NON; |
| - Planning d'exécution et ordonnancement (02 sous-critères) | OUI/NON; |
| - Connaissance du site (02 sous-critères) | OUI/NON; |
| - Preuve d'approbation des conditions du marché (02 sous-critères) | OUI/NON; |
| - Présentation générale de l'offre (03 sous-critères) | OUI/NON. |

N.B: Seules les soumissions qui auront obtenu au moins **75% de la note technique**, seront admises à l'analyse financière.

15- Attribution

Le Maître d'Ouvrage attribuera le Marché au Soumissionnaire dont l'offre a été reconnue conforme pour l'essentiel au Dossier d'Appel d'Offres et qui dispose des capacités techniques et financières requises pour exécuter la prestation de façon satisfaisante et dont l'offre a été évaluée la moins-disante en incluant le cas échéant les rabais proposés.

16- Durée de Validité des Offres

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant une période maximale de quatre-vingt-dix (**90**) jours à compter de la date limite de dépôt des offres.

17- Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires d'ordre technique peuvent être obtenus aux heures ouvrables au **Service des Marchés Publics de l'UNVDA, BP 25 Ndop, téléphone 237 691 798 318/672 86 14 16.**

Fait à Ndop, le 09 AVR 2025

Ampliations :

- ARMP/Bamenda (pour publication et archivages)
- DDMINMAP/Ngoketunjia (Pour information)
- Président CIPM-UNVDA
- Affichages

